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نماینده دوره یازدهم مجلس شورای اسلامی مدعی شد:
۱۰ چهره  پشت پرده ممنوعیت آیفون

حدود ۱۵روز قبل، کارزار »درخواســت رجیســتری و رفع ممنوعیت واردات 
گوشــی های آیفون« به قلم جلال رشیدی کوچی نوشته شد. نماینده دوره ی 
یازدهم مجلس که برای شرکت در دوره ی دوازدهم رد صلاحیت شد، در متن 
این کارزار به مشــکلاتی اشاره کرد که به موجب عدم رجیستری آیفون رخ داد 
و از رئیس جمهور خواست با هماهنگی وزارت صمت و وزارت ارتباطات، هرچه 

سریع تر برای برطرف کردن این مشکل اقدام کنند.
به گزارش خبر آنلاین، رشیدی کوچی با بیان اینکه ده نفر به دنبال ممنوعیت 
واردات آیفون بوده و هستند، گفت:»خواستگاه ممنوعیت رجیستری و واردات 
آیفون کمیســیون اصل ۹۰ مجلس بود که عموماً از اعضای جبهه ی پایداری 
هســتند. جمعی از همین نماینده ها خــارج از صحن مجلس به محمد مخبر، 
معاون اول رئیس جمهور وقت، نامه نوشــتند و خواستار ممنوع شدن واردات 
این گوشی شدند. آقای مخبر هم در نامه ای به وزارت صمت و وزارت ارتباطات 
واردات و رجیستری گوشی های آیفون را ممنوع کرد.« رشیدی کوچی در ادامه 
با اشاره به اینکه تمام مسائل را در کشور امنیتی می کنند تا نتوان آن ها را حل 
کــرد، گفت:» خیلی بعید می دانم که نهادهــای امنیتی بخواهند مانع واردات 
آیفون شوند. دلیلی ندارد که این نهادها بخواهند به دلایل امنیتی بین اندروید 
و iOS یکی را ممنوع کنند.« او گفت: »همان طور که یک قاضی با یک دستور 
تلگرام را فیلتر کرد، آقای پزشکیان به عنوان رئیس جمهور و رئیس شورای عالی 
فضای مجازی هم می تواند دســتور برداشته شدن فیلترینگ را بدهد. معاون 
توســعه و تجارت وزارت صمت هم با یک دستور می تواند واردات آیفون را آزاد 

کند اما ترس از استیضاح شدن در مجلس را دارند و این کار را نمی کنند.«
رشــیدی کوچی در ادامه گفت:» بحث ما آیفون نیست، بحث ما این است که 
این ممنوعیت ها پله پله پیش برود. اکنون موضوع آیفون است، ممکن است چند 
وقت دیگر گوشی های بالای ۶۰۰ دلار را ممنوع کنند و بعد هم بگویند کمتر 
از ۶۰۰ دلار در داخل کشور تولید می شود، پس دیگر هیچ گوشی خارجی وارد 
کشــور نکنیم.«  او این موضوع را به اتفاقی که برای خودرو افتاد تشبیه کرد و 
توضیح داد که اکنون ۸۰ درصد از مردم کشــور گوشی های کمتر از ۶۰۰ دلار 
می خرند و بعید نیســت با همین استدلال واردات گوشی های بالای ۶۰۰ دلار 
هم ممنوع شود؛ بنابراین او درخواســت رفع ممنوعیت واردات آیفون را برای 

مقابله با این رویه ضروری تلقی کرد.
اما ازآنجایی که در کنار برنامه ها و وعده های دولت پزشــکیان که با رأی مردم 
روی کارآمد، حرف از رجیســتر شدن آیفون و رفع ممنوعیت آن هم به گوش 
می رســد، این سؤال به وجود می آید که آیا حق استفاده از ابزار تکنولوژی روز 
دنیــا، نیاز به مطالبه  دارد؟ آیا در این دولت می توان به رفع ممنوعیت آیفون و 
رجیســتر شدن آن خوش بین بود یا این مسئله هم، درست مانند موضوع رفع 

فیلتر بی نتیجه خواهد ماند؟
رشــیدی کوچی در ادامه گفت:»دولت چهاردهــم هنوز خودش را پیدا نکرده 
اســت؛ آقای پزشــکیان در فضایی روی کارآمده اســت که حرف از وفاق زده 
می شود. به محض اینکه آمد باید وزرا و استانداران را معرفی می کرد و تا دولت 
او خواست ثبات پیدا کند، در حوزه بین الملل با چالش های بزرگی روبه رو شد، 

بنابراین باید دولت را در این فضا ببینیم.«
او ادامــه داد:» اگر ما در این فضا بخواهیم فشــار بیاوریم و بگوییم رفع فیلتر 
صــورت گیرد، تندروهایی که صندلی مجلس را به دســت دارند می گویند ما 
داریــم می جنگیم، این هــا می گویند فیلتر را  برداریــد. بنابراین ما باید دقت 
کنیم که می خواهیم در چنین فضایی کنشــگری انجام دهیم.« او بابیان این 
موضوع که عزم دولت پزشکیان این است که فیلترینگ را بردارد، گفت:» تمام 
کسانی که اکنون در دولت مسئولیت دارند، مخالف فیلترینگ هستند و ٪۹۰ 
کســانی که در دولت مسئولیت دارند، آیفون در دســت دارند و مخالف عدم 
رجیســتری آیفون هستند. اینکه چرا پا جلو نمی گذارند به این دلیل است که 
اکنون فضای بین الملل بسیار ملتهب است و دولت هم هنوز استانداران، رؤسای 
ادارات و مدیران کل را بر ســر کار نگذاشته است و همه این ها می توانند برای 
دولت دردسر درست کنند.« رشــیدی کوچی، نماینده سابق مجلس در آخر 
گفت:»آقای پزشکیان قبل از این سروصداها می توانست اوضاع را درست کند اما 
الان نمی تواند؛ باید صبر کنیم فضا آرام شود، اگر زمان دادیم و دیدیم که دولت 

کاری از پیش نمی برد، آن زمان از خود دولت مطالبه گری کنیم.«

ویژه

طعنه سنگین مهاجری به صداوسیما
محمد مهاجری، به نظرسنجی اخیر درباره صداوسیما واکنش نشان داد.

محمد مهاجــری، فعال سیاســی اصولگرا در یادداشــتی تلگرامی نوشــت: 
»صداوســیما برخلاف نظرسنجی های مکرر و مشــاهدات میدانی  اعلام کرده 
است این که می گویند این رسانه مرجعیت خبری خود را از دست داده، حرف 

بی ربطی است و صداوسیما همچنان مرجع اصلی اخبار برای مردم است.
عابری از کنار رودخانه ای می گذشــت که دید مردی به حالت دَمَر  خوابیده و 
از آب رودخانه می آشــامد. به او گفت: دَمَر آب نخور عقلت کم می شود. جواب 

شنید: عقل چیست؟ عابر گفت: هیچی! به خوردن آب ادامه بده.
باید به صداوسیمای مان گفت: به همین روال ادامه بده! و دمر آب بخور.«

ابطحی:
پزشکیان تغییر کردنی نیست

سید محمدعلی ابطحی، فعال سیاسی اصلاح طلب، با انتشار تصویری از مسعود 
پزشکیان، در کانال تلگرامی خود نوشت:»واقع بین باشیم و بی تعارف! پزشکیان 
سوا کردنی نیست. درهم، نیروهای دلسوز انقلاب و نظام را دوست دارد. تاکید 
روی دلســوزان و وابستگان به انقلاب و نظام دارم. بقیه را هم دوست دارد زیر 
این خیمه بیاورد. لازم نیست اثبات کنند که او مهره نظام است. هست و اعلام 
هم کرده است. همیشه عمرش هم چنین بوده است. هم با جبهه پایداری دیدار 
می کند و هم با جبهه اصلاحات. هم استاندار این وری میگذارد و هم آن وری! 
شاید هم این تجربه نیاز زمانه ما باشد و بتواند به نفع کشور باشد. همه جناح ها 
هم پزشکیانِ در هم را کمک کنند. به خصوص آنها که به او رأی داده اند، چون 

از اول همین روش را اعلام کرد؛ تغییر کردنی هم نیست! والا به مولا«

واکنش محمد فاضلی به اصرار آقاتهرانی بر اجرایی 
شدن قانون حجاب و عفاف

محمد فاضلی، جامعه شناس، با انتشار یادداشتی در شبکه اجتماعی ایکس به 
اظهارات اخیر مرتضی آقاتهرانی رئیس کمیسیون فرهنگی مجلس درباره قانون 
عفاف و حجاب واکنش نشــان داد. این استاد دانشگاه نوشت: »آقای آقاتهرانی 
گفته با قانون عفاف و حجاب، چهارپنجم مســائل فرهنگی حل می شود. اعداد 
را با همین سطح از دقت در سایر عرصه ها استفاده می کنند که این سطح نازل 
از کیفیت حکمرانی بروز می کند. کل مسائل چیست که چهارپنجم آن را یک 

قانون حل می کند.  چهارپنجم مسائل؟ چه دقتی کرده اند در محاسبه!«

سوشیال

رؤسای کل دادگستری استان های 
فارس و قم منصوب شدند

با حکم رئیس دســتگاه قضا رؤسای کل دادگستری اســتان های فارس و قم 
منصوب شــدند. به گزارش ایلنا، با حکم رئیس دســتگاه قضا، حجت الاسلام 
سید کاظم موســوی به عنوان رئیس کل دادگستری استان قم منصوب شد. 
حجت الاسلام ســید صدرالدین رجایی نسب نیز با حکم رئیس قوه قضائیه به 
عنوان رئیس کل دادگستری استان فارس منصوب شد. همچنین حجت الاسلام 
علی مظفری رئیس کل دادگستری استان قم به عنوان عضو معاون دیوان عالی 

کشور منصوب شد.

بازدید دادستان تهران از آخرین وضعیت 
بازسازی ورزشگاه آزادی

دادســتان تهران از آخرین وضعیت بازسازی ورزشگاه آزادی بازدید کرد. علی 
صالحی دادستان تهران صبح دیروز از آخرین وضعیت بازسازی ورزشگاه آزادی 
بازدید کرد. این بازدید با حضور دادســتان تهران، سرپرســتان برخی نواحی 
دادسرا و مدیران دســتگاه های متولی استان تهران از جمله رئیس فدراسیون 

فوتبال برگزار شد.

عدلیه

بروجردی:
باید سطح بازدارندگی خود را

افزایش دهیم
عضو کمیســیون امنیت ملی و سیاســت خارجی مجلس 
شــورای اسلامی با تاکید بر لزوم افزایش توانمندی نظامی 
ایران گفت:  ما قبول کردیم که بمب هسته ای نداشته باشیم 
لذا به غیر از آن، باید همــه توانمندی ها را افزایش داده و 
کاســتی ها را جبران کنیم تا در نهایت سطح بازدارندگی 

زیادتر از قبل شود.
علاء الدین بروجردی در گفت وگو با ایســنا، اظهار کرد: در 
همه دنیا بازدارندگی محوری برای حفظ امنیت است و در 
ایران هم چنین رویه ای وجود دارد، لذا ما باید هرچه بیشتر 
توانمندی خود را افزایش دهیم که مجلس شورای اسلامی 

هم از آن حمایت می کند.
وی یادآور شــد: در شــرایطی که اروپایی ها و آمریکایی ها 
با افزایش توانمندی موشــکی ما مخالفــت می کردند، ما 
توانمندی خود را افزایش دادیم که اگر این اتفاق نمی افتاد، 

اکنون وضعیت به گونه ای دیگر بود.
این عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس 
شورای اسلامی تاکید کرد: ما قبول کردیم بمب هسته ای 
نداشته باشــیم لذا غیر از بمب هسته ای هر توانمندی که 
لازم باشــد را اضافه کرده و کاســتی ها را جبران می کنیم 
حتی باید توانمندی جنگنده های هوایی را داشــته باشیم 
که یک قدرت بسیار مهم و جدی است و همه در راستای 

افزایش سطح بازدارندگی تعبیر می شود.
وی در پایــان تاکید کرد که برای رســیدن به تمامی این 
موارد، انسجام شــرط لازم و اساسی است و باید در داخل 

کشور انسجام داشته باشیم.

عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی:
سفرهای روسای قوای 

نشان دهنده دیپلماسی فعال ایران است
عضو کمیســیون امنیت ملی و سیاســت خارجی مجلس 
شــورای اسلامی ســفر روســای قوای مجریه و مقننه به 
ترکمنستان و تاجیکستان را نشان دهنده دیپلماسی فعال و 
فراگیر جمهوری اسلامی ایران و توجه به کشورهای حاشیه 
خلیج فارس دانست و گفت که ۲ سفر اخیر رئیس مجلس 
شــورای اســلامی و رئیس جمهور میزان توجه جمهوری 
اســلامی به محور مقاومت را نشان می دهد و این که ایران 

لنگرگاه ثبات در منطقه است.
حجت الاســلام وحید احمدی در گفت وگو با ایسنا، اظهار 
کرد: این که اخیرا رئیس جمهور به ترکمنســتان و رئیس 
مجلس شــورای اســلامی به تاجیکستان ســفر کرده اند، 
نشان می دهد که چقدر توجه به همسایگان برای کشور ما 
مهم اســت و اساسا جزو اولویت های اصلی کشور در بحث 

سیاست خارجی محسوب می شود.
وی اضافه کرد: بعــد از اتفاقات در لبنان و غزه و به دنبال 
آن تهدیدات رژیم صهیونیستی و همچنین عملیات وعده 
صادق ۲ ضرورت داشــت که مســئولان کشور سفرهایی 
داشته تا هم همفکری صورت گیرد و هم این که کشورها را 
از نقشه های احتمالی رژیم صهیونیستی و استکبار جهانی 
بر حذر دارند. لذا می توان سفرهای اخیر روسای قوای مقننه 
و مجریه و همچنین وزیر امور خارجه را موفق ارزیابی کرد 
و آن را در راستای میزان توجه جمهوری اسلامی ایران به 

محور مقاومت دانست.
این عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس 
شورای اسلامی در ادامه بیان کرد: در روزهای اخیر شاهد 
ایجاد فضاســازی در فضای مجازی بودیم مبنی بر این که 
جمهوری اسلامی ایران نسبت به مقاومت و لبنان بی توجه 
است اما عملیات وعده صادق ۲ نشان داد که ایران به باورها 
و اعتقادات اصلی و اصولی خود نســبت به محور مقاومت 
حساس بوده لذا این سفرها موید این موضوع است و این که 
روشــنگری صورت گیرد که رژیم صهیونیستی و استکبار 
جهانی به دنبال القای چه چیزی اســت و ما همبســتگی 
با کشــورها را دنبال می کنیم. ۰احمــدی در جمع بندی، 
ســفرهای اخیر مقامات جمهوری اسلامی ایران را ناشی از 
اقتدار نظام دانســت و افزود: این سفرها نشان می دهد که 
جمهوری اسلامی ایران لنگرگاه ثبات منطقه است؛ چیزی 

که حتی دشمنان ایران آن را پذیرفته اند.

قدردانی ابراهیم پور از پزشکیان
نایب رئیس کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس شورای 
اسلامی با قدردانی از رفتار رئیس جمهور در دانشگاه تهران 
گفت: دکتر پزشکیان با رفتار خود در این مراسم، یک الگو 
برای دیگر مسئولان دانشگاهی شد. امیدواریم این رویکرد 
مثبت ادامه پیدا کند و در سال های آینده هم شاهد چنین 

فضایی در دانشگاه ها باشیم.
به گزارش ایسنا، متن یادداشت فرشاد ابراهیم پور نماینده 
ایذه و باغملــک در مجلس درباره حضور رئیس جمهور در 
مراسم آغاز سال تحصیلی در دانشگاه تهران، که در اختیار 

خبرنگار ایسنا قرارداده،  به شرح زیر است:
»در مراســم آغاز سال تحصیلی دانشــگاه تهران با حضور 
رئیس جمهور، شــاهد یک اتفاق بسیار خوب و الهام بخش 
بودیم؛ دکتر پزشکیان به عنوان یک مسئول دانشگاهی با 
رفتار محترمانه و صمیمانه خود نشــان دادند که واقعا به 

صدای دانشجویان اهمیت می دهند.
دکتر پزشکیان به دانشجوی معترض فرصتی برای صحبت 
دادند که این حرکت نه تنها نشــانه ای از احترام به نظرات 
جوانان بود که حکایت از یک مدیریت دلسوزانه و آگاه در 
دانشگاه دارد. در دنیای امروز، باید جوانان احساس کنند که 
حق بیان نظرات و انتقادات خود را دارند. دکتر پزشــکیان 
با این کار خود، فضایی فراهم کرد که دانشــجویان بتوانند 
آزادانه دغدغه های خود را مطرح کنند. این نشان می دهد 
که دکتر پزشــکیان نه تنها یک مدیر است بلکه به عنوان 
یک الگــوی اخلاقی، به جوانان اعتقــاد دارد و برای آن ها 
ارزش قائل اســت. قطعا ایجاد فضایی بــرای انتقاد و بیان 
نظرات، به تقویت فرهنگ نقد ســازنده در دانشگاه کمک 
می کند تا دانشجویان نه فقط در تحصیلات که در زندگی 
اجتماعی شان نیز پیشــرفت کنند. دکتر پزشکیان با این 
اقدام خود، دانشــجویان را تشویق کردند که بدون ترس از 
قضاوت، نظرات شــان را با دیگران به اشتراک بگذارند؛ این 
رفتار نشــان دهنده حمایت دکتر پزشکیان از دانشجویان 
اســت چرا که خیلــی از دانشــجویان در دوران تحصیل 
با چالش ها و مشــکلاتی روبه رو شده و احساس می کنند 
هیچ کس صدای آن ها را نمی شنود اما دکتر پزشکیان نشان 
داد که آن ها مهم هستند و باید بتوانند در مورد مسائل خود 
صحبت کنند. این کار نه تنها به افزایش روحیه دانشجویان 
کمک می کند که به آن ها این نکته را یادآوری می کند که 

باید یکدیگر را در دانشگاه حمایت کنند.
در نهایت دکتر پزشکیان با رفتار خود در این مراسم، یک 
الگو برای دیگر مســئولان دانشــگاهی شد. امیدواریم این 
رویکرد مثبت ادامه پیدا کند و در سال های آینده هم شاهد 
چنین فضایی در دانشگاه ها باشــیم. به امید روزهایی که 
همــه ما بتوانیم آزادانه و بدون هیــچ دغدغه ای، نظرات و 

ایده های مان را مطرح کنیم.«

مجلس

گروه سیاسی- مانیا شوبیری: رمضانعلی 
سبحانی فر با اشاره به اینکه بخش کمی 
دولت  به  فیلترینــگ  رفع  موضوع  از 
می تواند  تنها  دولت  گفت:  برمی گردد، 
به کار گروه تعییــن مصادیق مجرمانه 
مجازی  فضای  عالی  شورای  و  رایانه ای 
پیشــنهاد رفع فیلترینگ و یا ساز و 

کارهای دیگری ارائه دهد.
رمضانعلی سبحانی فر،  نماینده ادوار مجلس 
شــورای اسلامی در گفتوگو با مردم سالاری 
با اشاره به تشــکیل کابینه دولت چهاردهم 
گفت: دکتر پزشــکیان با کمک تشکل های 
مختلف البته نه به نام احزاب و گروه ها، بلکه 
با توجه به شــناختی که از افراد داشتند از 
طیف ها، تفکرها، منش ها و روش های مختلف 
افرادی را در کابینه جمع کردند. به عبارتی 
می توان گفت که افرادی که منش شخصیت 
آنها در دســته افراطیون نبــود یا به عبارتی 
اعتدالــی بودند، کابینه چهاردهم را شــکل 

دادند.
وی تاکید کرد: انتظار می رود که با توجه به 

اینکه از طیف های مختلف در کابینه هستند 
و با شناختی که از شخصیت افراد دارند، وفاق 

را ایجاد کنند.
سبحانی فر با اشاره به اینکه  به نظر می رسد 
که سطح کابینه قابل قبول باشد، خاطر نشان 
کرد: به لحاظ توانمندی، تجربه و تحصیلاتی 
که از آن برخوردار هســتند، بنظر میرســد 
کابینــه چهاردهم،  کابینــه ای قابل قبول 
هســت. این نماینده ادوار مجلس شــورای 
اســلامی با بیان اینکه این امیدواری وجود 
دارد که کابینه چهاردهم بتواند موفقیت هایی 
را درجهت توسعه و پیشرفت کشور به ارمغان 
بیاورد، خاطر نشــان کــرد: طبیعتا با توجه 
به مشکلات معیشــتی و اقتصادی که یک 
موضوع مهم در کشــور است و رهبر معظم 
انقلاب نیز بر این مسئله و بحث تولید تاکید 
کردند، به نظر می رســد ترکیبی که در کار 
گروه اقتصادی دولت چیده شده است، نسبتا 
کارگروه مناســبی باشد. انشــالله بتوانند به 

مشکلات اقتصادی کشور رسیدگی کنند.
تلاش تیم دیپلماسی برای رفع تحریم ها

وی با تاکیــد بر اینکه بخــش عمده بحث 
اقتصاد کشور به مسائل خارجی و روابط بین 
الملل آن برمی گردد، گفت: در این وجه باید 
تیم دیپلماتیک ما بتوانند موفقیت هایی را به 
دســت بیاورند. در این حوزه افرادی که در 
این دولت ســر کار آمده اند، به نظر می رسد 
تیم مناســبی را انتخــاب کرده اند که باعث 
امیدواری مردم شده اســت، انشالله بتوانند 
موفقیت هایــی در بحث روابــط بین الملل 

بدست بیاورند.
سبحانی فر با اشــاره به اینکه هم نهادهای 
تصمیم گیر و هم تصمیم ساز انشالله حمایت 
و پشــتیبانی کنند تا تیم دیپلماسی بتواند 
موفقیت هــای خوبی را کســب کند، اظهار 
داشــت: از جمله بحــث FATF از اهمیت 
 FATF بســیاری برخوردار اســت. موضوع
بحث بســیار مهمی هست که باید در داخل 
همراهی شــود تــا بتواننــد در بحث روابط 

بین الملل ما تاثیرگذار باشد.
وی در ادامــه این گفت وگو به موضوع برجام 
اشاره کرد و یادآور شد: اگر در موضوع برجام 

بتوانند موفق شوند تاثیر بســیار زیادی در 
شرایط کشــور خواهند داشت؛ از زمانی که 
امریکا از برجام خارج شد، موضوع تحریم ها 

شدت گرفت.
سبحانی فر تاکید کرد در این دو بخش دولت 
باید تلاش بیشتری کند، درصورتیکه  اگر در 
این دو بخش موفقیت های را کســب کند، 
مطمئنــا می تواند هــم در جامعه امیدواری 
ایجاد کند و هــم زمینه را برای موفقیت  در 

توسعه و پیشرفت کشور فراهم کند. 
تلاش دولت برای مجاب کردن 
بخش های دیگر درجهت رفع 

فیلترینگ
این نماینده ادوار مجلس شورای اسلامی در 
پاسخ به این ســوال که آیا دولت چهاردهم 
می تواند در زمینه رفع فیلترینگ گام موثری 
بردارد گفــت: در بحــث فیلترینگ که در 
مناظره های انتخاباتی نیز بارها به آن اشــاره 
شد، بخش کمی از آن به دولت برمی گردد؛ 
به لحاظ قوانیــن و مقرراتی که وجود دارد، 
بخش های دیگر هم بایستی با دولت همراهی 
کنند تا دولت بتواند رفع فیلترینگ را محقق 
کند. سبحانی فر با اشاره به اینکه در کارگروه 
تعیین مصادیق مجرمانه رایانه ای از سیزده 
عضو، ۶ عضو متعلق به دولت است و 7 عضو 
دیگر از دســتگاه های دیگر هســتند، خاطر 
نشان کرد: به همین دلیل باید سایر بخش ها 
هم با دولت همراه باشــند تا دولت بتواند در 

مسیر رفع فیلترینگ گام بردارد.
وی در ادامــه افزود: یکی دیگــر از مجاری 
قانونی که وجود دارد، شــورای عالی فضای 
مجازی اســت. ریاست این شــورا را رئیس 
جمهوری برعهــده داد، اما اعضای حقیقی و 
حقوقی عضو این شورا که هم از سران قوا و 
هم شخصیت های حقیقی هستند، باید رای 
به رفــع فیلترینگ بدهند تا دولت بتواند در 

زمینه رفع فیلترینگ اقدام کند.
دولــت تنها می تواند بــه کار گروه مصادیق 
مجرمانه رایانــه ای و شــورای عالی فضای 
مجازی پیشــنهاد رفع فیلترینگ و یا ســاز 
وکارهای دیگری ارائه دهد تا کارشناسی شود 

و بتواند سایر اعضا را مجاب کند.

یــادگار امام با تأکید بــر اینکه درب 
دوستان  روی  به  همیشــه  امام  حرم 
افغانســتانی باز بوده و از این به بعد 
هم حتما همین طور خواهد بود، گفت: 
حجم تبلیغات بی دلیلی علیه مهاجران 

افغانستانی شکل گرفته است.
به گزارش خبرنگار جماران، حجت الاسلام و 
المسلمین سید حسن خمینی شب گذشته 
طی ســخنانی در دیدار با اعضا و مسئولین 
شــورای هماهنگــی هیأت هــای مذهبی 
مهاجریــن افغانســتانی، گفــت: علی رغم 
ممانعت هایی که بعضا می شــود، درب حرم 
امام همیشه به روی دوستان افغانستانی باز 
بوده و از ایــن به بعد هم حتما همین طور 
خواهــد بود. یادگار امــام در بخش دیگری 
از ســخنان خود با اشــاره به فلســفه قیام 
سیدالشــهدا)ع(، اظهار داشت: همه متفق 
القول هســتند که پیام عاشــورا این است 
که اگر انســان در دوراهی ذلت یا شهادت 
قرار گرفت، باید شهادت را انتخاب کند. در 
زندگی، نقاط عطفی وجود دارد که انســان 
باید بایســتد و مقاومت کند. در این راستا، 
پیام اصلی عاشــورا اســت که یک ارزش یا 

مفهــوم باید برای انســان از جانش مهم تر 
باشــد و به آن توجه کند. وی با اشــاره به 
وضعیت تلــخ حاکم بر جهــان، گفت: این 
وضع، برای نظام لیبرال دموکراسی جهانی 
امتحان خوبی اســت. چرا که در جهانی که 
همیشه فریاد حقوق بشــر سر می داد، 4۰ 
هزار نفر در طول یک ســال در فلسطین و 
طی همین دو-ســه هفته، دو هزار نفر در 
لبنان شــهید شــده اند، اما خبری از این 
فریادها نیست. دیگر صهیونیست ها باید چه 
کار کنند؟ آنها بر کفر و ظلم خود استقامت 
دارند، ما چرا بر ایمان مان استقامت نداشته 
باشــیم؟! یک ســال تظاهرات های مختلف 
شــکل گرفــت و دانشــگاه های آمریکا به 
حرکت در آمد، اما آنها هیچ اعتنایی ندارند.
یــادگار امام تصریح کــرد: باید از یک عمر 
گریه برای سیدالشــهدا)ع( استفاده کنیم و 
گریه کنان دروغینی برای او نباشــیم. البته 
مطابق جمله رهبری که »نه تعلل می کنیم، 
نه شــتاب زده عمــل می کنیــم«، عقل و 
عقلانیت در همه جا لازم اســت، ولی همه 

باید عزم لازم را  داشته باشیم.
وی در بخــش دیگری از ســخنان خود با 

اشــاره به حضور افغانســتانی ها در ایران، 
اظهــار داشــت: تبلیغات بی دلیلــی علیه 
مهاجران شکل گرفته است و شاید برگزاری 
این جلســه در این شرایط، عمدتا برای این 
بود که بگویم این تبلیغات دروغین اســت. 
نقش برادران ما در افغانستان و به خصوص 
شیعیان افغانســتان در طول سال های بعد 

از انقلاب برای مــردم ایران نه تنها مخرب 
نبوده، که بسیار مولد و مثبت بوده است.

سید حسن خمینی با اشاره به نقش آفرینی 
شیعیان افغانســتان در ادوار مختلف تاریخ 
انقــلاب اســلامی مانند حضور در لشــکر 
فاطمیون، بر خنثی ســازی تبلیغات علیه 

افغانستانی ها تأکید کرد.

سبحانی فر در گفت وگو با »مردم سالاری« مطرح کرد:

سهم اندک دولت در موضوع رفع فیلترینگ
موفقیتهایحوزهدیپلماسیامیدرابهجامعهمیآورد

یادگار امام در دیدار با اعضا و مسئولین شورای هماهنگی هیأت های مذهبی مهاجرین افغانستانی:

تبلیغات بی دلیلی علیه مهاجران افغانستانی شکل گرفته است

درایتی:

راهی جز گفت وگو برای رسیدن به وفاق نداریم
گرامی مقدم تشریح کرد

تحقق وفاق ملی نیازمند همکاری دولت و حاکمیت
یک فعال سیاسی اصلاح طلب گفت: ما باید فضای کشور را به سمتی ببریم که 
همه گروه ها و سلایق سیاسی و مدیریتی کشور، منافع ملی را محور کار خود قرار 
دهند و سلایق و نظراتی که به مردم و جامعه صدمه می زند را کنار بگذارند. وفاق 

مد نظر آقای پزشکیان از نظر من این است.
حجت الاسلام مصطفی درایتی در گفت وگو با ایلنا، درباره رویکرد وفاق دولت چهاردهم در 
ســه ماه اخیر و پیاده سازی آن گفت: به نظر می رسد دولت در حال تلاش برای توفیق در 
این مســیر است. اما این کار، کار آسانی نیست و اگر با دقت انجام نشود هم به طرفداران 
آقای پزشکیان و هم به رقبای ایشان آسیب می رساند. اگر این رویکرد با بعضی از وعده های 

داده شده محقق شود؛ می تواند ایجاد امید کند.
دولت باید مراقبت کند چراکه طولانی شدن تحقق وعده ها به روند وفاق صدمه می رساند. 
امید در دولت آقای پزشــکیان با تحقق وعده ها شــکل گرفته است، اگر امید از بین برود، 

دولت با هدف مدنظر فاصله خواهد گرفت.
درایتــی در خصوص این گزاره که عده ای می گویند در جهان فعلی امکان وفاق به معنای 
اجماع وجود ندارد و باید به دنبال اصلاح قوانین و رویه هایی باشیم که تکثرها را به رسمیت 
بشناسند، بیان کرد: در کشورمان بعضی از مخالفت ها و موافقت ها مبنای عقلانی و منافع 
ملی ندارند. یعنی در پس هر مناظره و گفت وگو استدلال های منطقی وجود ندارد و بیان 
نظرات بر پایه لجبازی پیش می رود. در نتیجه وفاق به معنای اجماع کامل غیرممکن است. 
تکثر به صورت طبیعی در جامعه ای مانند ایران یک واقعیت اســت و هنگام پیش آمدن 

اختلاف نظرها، مسئله قانون باید به میان بیاید.
وی ادامه داد: ما باید فضای کشــور را به سمتی ببریم که همه گروه ها و سلایق سیاسی و 
مدیریتی کشور، منافع ملی را محور کار خود قرار دهند و سلایق و نظراتی که به مردم و 

جامعه صدمه می زند را کنار بگذارند. وفاق مد نظر آقای پزشکیان از نظر من این است.
این فعال سیاسی درباره مهم ترین چالش دولت برای عملیاتی کردن ایده وفاق گفت: بعضی 
اوقات برخوردهای جناحی به حدی است که دو طرف حتی دشمن اصلی خود را فراموش 
می کنند؛ برای مواجهه با این چالش ها بهتر است با هم گفت وگو کنیم چراکه هیچ راهی 

جز گفت وگو برای مقابله با این چالش ها و رسیدن به وفاق، نداریم. 
وی با اشــاره به روند بازگشت اســاتید و دانشجویان به دانشگاه و آزادی برخی از زندانیان 
سیاسی در هفته های اخیر اظهار داشت: این موضوع رفع مشکل شده است. بعضی از اساتید 
و دانشجویانی که تعلیق شده بودند و از فضای علمی  به ناحق اخراج شده بودند، مجددا به 
تحصیل و کار خود بازگشتند. که این اقدام درستی بود که در وزارت علوم و وزارت بهداشت 

و درمان شکل گرفت.
درایتی درباره اولویت  رفع فیلترینگ و گشــایش در موضوع FATA خاطرنشان کرد: این 
مسائل، جزو مسائل داخلی است و به موضوعات بین المللی ربطی پیدا نمی کند، هم چنین 
چون خود آقای پزشکیان در ایام تبلیغات انتخابات ریاست جمهوری این مسائل را مطرح 

کرده است ، باید تلاش کند در کوتاه مدت و هرچه زودتر این موضوع را حل کند.

قائم مقام دبیرکل حزب اعتماد ملی با بیان اینکه دستیابی به وفاق ملی نیازمند 
همکاری دو طرفه دولت و ارکان حاکمیت اســت، گفت: آقای پزشــکیان باید 
مطالبات مردم را به مرحله اجرایی درآورد. به عنوان مثال، رفع فیلترینگ یکی از 
این مطالبات است که متأسفانه در آن زمینه نیز موانعی وجود دارد. دولت نباید به 

جای پرداختن به علل اصلی فیلترینگ، به عواقب آن توجه کند.
اســماعیل گرامی مقدم قائم مقام دبیرکل حزب اعتماد ملــی در گفت وگو با ایلنا، درباره 
اینکــه دولت باید چه اقداماتی انجام دهد تا نتایج وفاق ملی برای آحاد جامعه قابل لمس 
باشد، گفت: ایجاد وفاق و آشتی ملی با توجه به چالش های متعدد داخلی و خارجی که بر 
کســی پوشیده نیست، یکی از نیازهای اساسی جامعه امروز ایران است. دستیابی به وفاق 
ملی نیازمند همکاری دوطرفه اســت. اگر تنها یک طرف، یعنی دولت، بخواهد وفاق ملی 
را ایجاد کند و طرف دیگر، که شامل ارکان حکومت می شود، همکاری نکند، تحقق وفاق 
ملی ممکن نخواهد بود. وی افزود: آقای پزشکیان با اعطای بیش از نیمی از کابینه خود به 
جناح راســت، تلاش کرده تا وفاق ملی را ایجاد کند و گام های عملی در این راستا بردارد. 
از سوی دیگر این اقدام مورد انتقاد جامعه اصلاح طلبی قرار گرفته زیرا بخشی از جامعه ای 
که پایه گذار رأی آقای پزشکیان بودند، معتقدند ایشان در زمینه انتخاب کابینه خود دست 
به اقدام انتحاری زده اســت.  این فعال سیاسی تصریح کرد: به اعتقاد من، آقای پزشکیان 
در این مســیر ممکن اســت از حامیان خود در جبهه اصلاحات فاصله گرفته باشــد. در 
نظام های سیاسی دموکراتیک، انتخاب ترکیب کابینه به عنوان سهم بندی شناخته می شود 
و رئیس جمهور باید پس از انتخاب شدن قدرت را به همفکران خود واگذار کند. لذا آقای 
پزشــکیان باید مطالبات مردم را، به مرحله اجرایی درآورد. به عنوان مثال، رفع فیلترینگ 
یکی از این مطالبات است که متأسفانه در آن زمینه هم موانعی وجود دارد. دولت نباید به 
جای پرداختن به علل اصلی فیلترینگ، به عواقب آن توجه کند. وی افزود: در سایر زمینه ها 
نیز، از جمله FATF، آزادی زندانیان سیاســی، بازگشــت دانشجویان ستاره دار و اساتید 
ممنوع التدریس، باید انتظار داشــت که حاکمیت گام هــای جدی تری بردارد تا وفاق ملی 
شکل گیرد. اعتقاد دارم آقای پزشکیان برای ایجاد وفاق ملی هزینه های زیادی را متحمل 

شده که ممکن است چالش های اساسی آینده دولت را رقم بزند.
گرامی مقدم در پاســخ به این سوال که دولت برای حل چالش پیش روی وفاق ملی باید 
چه اقداماتی انجام دهد، گفت: یکی از چالش های پیش روی دولت آقای پزشکیان اعطای 
مقام وزارتخانه ها به برخی از شخصیت های طیف مقابل بود. در تاریخ سیاسی کشور، کمتر 
دولتی را می توان یافت که پس از پیروزی، وزارتخانه ها را به شخصیت هایی که به جناح های 
مختلف وابسته هســتند، واگذار کند. وزرایی که به جناح های راست و مستقل وابسته اند، 
غالباً از پذیرش مســئولیت در دولت های اصلاح طلب ابا دارند. وی افزود: آقای پزشکیان با 
اعتماد به نفس و در راستای وفاق ملی، اقدام به انتصاب این وزرا کرده است. حال، لازم است 
که این تفکر در حاکمت تقویت و زمینه ها و مسیرهای لازم برای تحقق وفاق ملی هموار 

شود. یکی از اقدامات اساسی، اجرایی کردن مطالبات بر زمین مانده مردم است. 




